
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr XLI/22 

XLI sesja odbyta w dniu 18 lutego 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 18 lutego 2022 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:36 tego samego 

dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 12 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Dariusz Chojnacki 

4. Bartłomiej Czaki 

5. Mariusz Damrat 

6. Agnieszka Dorawa 

7. Adam Michalak 

8. Tomasz Pacek 

9. Szymon Raczyński 

10. Tadeusz Szczepański 

11. Marzanna Szewczyk 

12. Alicja Żaguń 

Nieobecni, usprawiedliwieni Radni: Beata Kołota, Justyna Gapska, Tomasz Rudny. 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad XLI 

sesji RM ?  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – zgłosiła wniosek dot. zdjęcia pkt 11 z 

porządku obrad dot. podjęcia uchwały w sprawie  przystąpienia do realizacji Programu 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. Zasadność zdjęcia ww. punktu została 

przestawiona podczas posiedzenia komisji RM.   



B. Czaki – Przewodniczący RM – zaproponował zdjęcie z porządku obrad pkt 11.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem zmienionego porządku obrad ?   

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Zmieniony porządek obrad XLI sesji został przyjęty jednogłośnie (zał. 3). 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2022 rok. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Solec Kujawski na 2022 rok.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 



Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Uchwała Nr XLI/318/22 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim została podjęta jednogłośnie 

(zał. 4). 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2022 – 2025. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Solec Kujawski na lata 2022 – 2025.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Uchwała Nr XLI/319/22 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim została podjęta jednogłośnie 

(zał. 5). 



5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu Kujawskim uczestniczącego w 

działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

 

M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radna M. Szewczyk – należałoby podnieść o 3 zł dodatkowo stawki za godzinę.  

Radny A. Michalak – zwrócił się z pytaniem dot. wysokość maksymalnej stawki 

ekwiwalentu. 

M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że maksymalnie jest to stawka w 

wysokości 35, 55 zł.  

Radny A. Michalak – Czy nie można stawki 23 zł podnieść na wyższą ?  

M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy  - to decyzja Radnych, podnosząc stawkę już do 23 

zł potrzebne jest zabezpieczenie w budżecie w wysokości 16.000 zł. Chcąc jeszcze podnieść 

tą stawkę należy poszukać w budżecie dodatkowych środków i przenieść wydatki z innych 

działów po to aby zabezpieczyć środki dla OSP.   

Radny A. Michalak – zauważył, że w budżecie na 2022 rok OSP otrzymała mniej środków 

w porównaniu do roku ubiegłego. Radny zgłosił wniosek merytoryczy o podniesienie stawki 

ekwiwalentu z 23 zł do 25 zł.  

M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy – na chwilę obecną nie jesteśmy w stanie wyliczyć 

skutków podniesienia stawki do 25 zł. Trzeba też będzie przenieść środki z innego działu w 

budżecie Gminy.  

Radna A. Dorawa – złożyła wniosek formalny o przeniesienie punktu 5 porządku obrad pod 

kolejne obrady sesji, ponieważ tego typu sprawy powinny być omawiane na posiedzeniu 

komisji stałych, a nie decydować o nich w ostatniej chwili.   

M. Szalewska – Radca prawny – wyjaśniła, że na tym etapie procedowania, w związku z 

tym, że z inicjatywą podjęcia tej uchwały i ze stawkami w tej wysokości wystąpiła Pani 

Burmistrz, to tylko i wyłącznie inicjator tej uchwały może podjąć decyzję czy w tym 

momencie jest możliwa jej zmiana czy też nie. Natomiast Radnym na tym etapie 

postępowania pozostaje zagłosować za ww. uchwałą lub przeciwko. Istnieje natomiast 



możliwość wystąpienia do Pani Burmistrz z wnioskiem o dokonanie jej zmiany czyli 

wystąpienie z kolejną inicjatywą uchwałodawczą lub złożenie takiej inicjatywy samodzielnie 

i zaproponowanie, aby stawka ta została zmieniona. Problem z przesuwaniem terminu 

podjęcia tej uchwały jest też taki, że ustawa o Ochotniczych Strażach Pożarnych została 

przyjęta w połowie grudnia 2021 r. z mocą obowiązującą od 1.01.2022 r. Dlatego od 1.01.22 

r. strażacy zostali pozbawieni w ogóle ekwiwalentu, a gminom nie dano możliwości 

szybkiego podjęcia uchwały dot. wysokości tych stawek. Dlatego zasugerowała, aby Radni 

teraz przyjęli tą uchwałę lub też nie w takim kształcie jaki zaproponowała Pani Burmistrz, a 

następnie wystąpili z wnioskiem proponując wprowadzenie zmiany do niej na kolejnej sesji.   

B. Czaki – Przewodniczący RM – zaproponował, aby przystąpić do głosowania nad uchwałą 

w takiej formie jaka została zaproponowana przez Burmistrza, a następnie zostanie ona 

poddana ją pod dalszą dyskusję.  

Z uwagi na to, że Radny A. Bąbka nie usłyszał wypowiedzi Pani M. Szalewskiej – Radcy 

prawnego, to jeszcze raz powtórzyła ona swoją poprzednią wypowiedź.  

Radny D. Chojnacki – wyraził opinie, żeby zagłosować nad propozycją przedstawioną przez 

Panią Burmistrz, tym bardziej że nie było w tej kwestii żadnych sprzeciwów na komisjach 

RM. Tego typu sprawy powinny być dyskutowane na komisjach RM. Budżet Gminy jest 

napięty, a trzeba będzie jeszcze znaleźć dodatkowe środki w budżecie na ten cel. Do tego 

należy pamiętać, że szykuje się kolejny wydatek związany z organizacją referendum 

lokalnego.     

Radna A. Żaguń – przychyliła się do propozycji Radcy, aby na dzisiejszej sesji przyjąć 

uchwałę w takim kształcie w jakim została ona przedstawiona przez Panią Burmistrz, bo to 

pozwoli już teraz naliczać ekwiwalent za udział w pracach strażaków na co na pewno czekają. 

Zwróciła się do Radnego A. Michalaka o przygotowanie wniosku o uchwalenie uchwały 

podnoszącej kwotę z 23 zł do 25 zł. Radni mogli by się do niego ustosunkować podczas 

najbliższej komisji i przegłosować na najbliższej sesji, a Pani Burmistrz dać szansę na 

ustosunkowanie się do tego wniosku.  

Radny A. Michalak – zapewnił, że przygotuje stosowny wniosek w tej sprawie.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej w Solcu 



Kujawskim uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 

ćwiczeniu.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Uchwała Nr XLI/320/22 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim została podjęta jednogłośnie 

(zał. 6). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty adiacenckiej. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radny A. Bąbka – zwrócił się do Zastępcy o przedstawienie informacji na temat wysokości 

naliczania opłaty adiacenckiej na konkretnym przykładzie. 

Zaproponował, aby posiedzenia komisji stałych odbywały się na sali konferencyjnej, a nie 

zdalnie. 

Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Z-ca Burmistrza informując m.in., że wysokość 

opłaty adiacenckiej ustala rzeczoznawca biorąc pod uwagę kilka elementów np. rodzaj 

infrastruktury, położenie działki, bierze on też pod uwagę ceny rynkowe.  



Wyjaśnień w tej kwestii udzieliła też Pani M. Szalewska – Radca prawny, przypominając, 

że opłata adiacencka zgodnie z przepisami jest opłatą od wzrostu wartości nieruchomości 

spowodowanej wybudowaniem danego, konkretnego urządzenia.    

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty 

adiacenckiej.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna 

Szewczyk, Alicja Żaguń. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Michalak. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Uchwała Nr XLI/321/22 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim została podjęta (zał. 7). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

przesyłu. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu.  



Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Uchwała Nr XLI/322/22 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim została podjęta jednogłośnie 

(zał. 8). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Solec Kujawski. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – przedstawił ww. projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – zgłosił wniosek formalny dot. uwzględnienia opinii 

Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku z dnia 14.01.22 r. 

(GD.RZT.71.196.2021/KR) do projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Solec Kujawski, przyjętego Uchwałą Nr XXXVIII/300/21 Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 17 grudnia 2021 r.  

 

Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. wniosku ?    

 

Wyniki głosowania 

ZA : 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 



Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Michalak. 

BRAK GŁOSU (1) 

Dariusz Chojnacki – ze względu na problemy techniczne Radny nie oddał głosu. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

Wniosek formalny został przyjęty.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Solec Kujawski.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały ?    

 

Wyniki głosowania 

ZA : 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Michalak. 

BRAK GŁOSU (1) 

Dariusz Chojnacki - ze względu na problemy techniczne Radny nie oddał głosu. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

Uchwała Nr XLI/323/22 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim została podjęta (zał. 9). 



9. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających do Zarządu 

Osiedla Leśnego. 

 

M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów 

uzupełniających do Zarządu Osiedla Leśnego. 

Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały ?    

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Uchwała Nr XLI/324/22 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim została podjęta jednogłośnie 

(zał. 10). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Solcu Kujawskim. 

 

I. Konaszewska – Zastępca Dyrektora MGOPS – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  



Radni nie wnieśli.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie Statutu Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu Kujawskim.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem uchwały ?    

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna 

Szewczyk, Alicja Żaguń. 

BRAK GŁOSU (1) 

Adam Michalak - ze względu na problemy techniczne Radny nie oddał głosu. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Uchwała Nr XLI/325/22 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim została podjęta (zał. 11). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 25 stycznia 2022 r. 

Sz. Raczyński – Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił ww. projekt 

uchwały.   

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 25 

stycznia 2022 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 



Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tadeusz Szczepański. 

BRAK GŁOSU (1) 

Adam Michalak - ze względu na problemy techniczne Radny nie oddał głosu. 

NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Uchwała Nr XLI/326/22 Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim została podjęta (zał. 12). 

13. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na 2022 rok. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – zwrócił się do Przewodniczących komisji stałych o 

przedstawienie planów pracy na 2022 rok. 

Plany pracy z poszczególnych komisji stałych przedstawili: tj. Radna  

A. Żaguń – Przewodnicząca K. Edukacji, Kultury i Sportu, Radna A. Dorawa – 

Przewodnicząca K. Społecznej, Radny T. Szczepański – Przewodniczący K. Gospodarki i 

Budżetu, Radny Sz. Raczyński – Przewodniczący K. Skarg, Wniosków i Petycji, Radny  

M. Damrat – Przewodniczący K. Rewizyjnej.  

 B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem planów pracy komisji 

stałych RM na 2022 rok ?  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 



NIEOBECNI (3) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Rudny. 

 

Plany pracy komisji stałych RM na 2022 rok zostały przyjęte jednogłośnie (zał. 13). 

 

14. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna M. Szewczyk – zgłosiła wnioski dot.: 

- przekazania na piśmie wysokości kwot jakie poszczególne sołectwa mają do dyspozycji na 

ten rok oraz w jaki sposób mogą je zagospodarować, 

Odpowiedzi udzieliła A. Kowalska – Skarbnik Gminy, przypominając, że co roku do końca 

marca, Radni podejmują uchwałę, a w zeszłym roku podjęli uchwałę o nietworzeniu funduszu 

sołeckiego, co oznacza, że sołectwa nie dysponują środkami w ramach funduszu sołeckiego, 

tylko środki te są zabezpieczone w budżecie. Odpowiednie informację zostaną Radnym 

przekazane na piśmie i będą dot. funkcjonowania rad sołeckich i zarządów osiedli oraz kół 

gospodyń wiejskich. Odniosła się też do dokonanej już czwartek zmiany budżetu na 2022 rok 

i konieczności wydatkowania środków finansowych z ostrożnością, tak aby zachować 

płynność finansową i jednocześnie zrealizować wszystkie zadania jakie są po stronie Gminy.    

- postawienia lustra w ul. Kopernika. 

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solec Kujawskiego, informując, że Radna 

otrzyma odpowiedź na piśmie w tej sprawie.  

Radny D. Chojnacki – zauważył, że wszelkie propozycje dot. podwyższania wysokości 

stawek powinny być przedyskutowane na komisjach RM. Każdy nieplanowany wydatek jest 

obciążeniem dla budżetu, a czeka nas kolejny wydatek nieplanowany związany z organizacją 

referendum. Jak wysoki będzie to koszt, i kto wskaże z jakiego działu zabrać środki 

finansowe ?   

 

Radny A. Michalak – stawkę ekwiwalentu należałoby podnieść, bo chodzi o strażaków, 

którzy ratują ludzkie życie, są przy wypadkach i innych akcjach gaśniczych. Podwyższenie 

stawki o 3 zł, to będzie wydatek w wysokości ok. 27.000 zł. Według Radnego z budżetu 

Gminy za dużo środków przeznaczanych jest na sport, a konkretnie na drużynę seniorską.  



Radny ponadto zgłosił wnioski dot. 

- sprzeciwu wobec prowadzenia akcji w „Soleckich Wiadomościach z Ratusza” dot. 

gospodarowania i magazynowania odpadów na Parku Przemysłowym.  

- przybliżenia tematu przez Panią Burmistrz w związku z wnioskami, które złożone zostały do 

Gminy o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach przez dwie firmy. Jeśli nie 

jest w stanie Burmistrz odpowiedzieć na sesji, to prośba o przekazanie tych informacji na 

skrzynki meilowe. Szczególnie chodzi o wydanie decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pn. „Budowa centrum dystrybucyjnego w Solcu 

Kujawskim”.     

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego. Wszystkie informację 

zostaną przesłane na piśmie dot. wniosków o wydanie decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach. Pani Burmistrz dodała, że wszystkie Obwieszczenia są również 

publikowane na stronie BIP.  

Wyjaśnień co do wyliczeń związanych z wyższą stawką ekwiwalentu udzieliła A. Kowalska 

– Skarbnik Gminy.   

Radna A. Żaguń – zwróciła się z prośbą o podjęcie działań doprowadzających do 

przestrzegania nowego układu komunikacyjnego w rejonie Placu Jana Pawła II, również  

przypomnienie w „Soleckich Wiadomościach  z Ratusza” jak obecnie wygląda układ 

komunikacyjny, gdzie można jeździć, a gdzie nie, prośba do policji o egzekwowanie prawa w 

tym rejonie ulic.   

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego. 

Głos zabrała M. Szalewska – Radca prawny w sprawie recyklingi i przetwarzania odpadów.    

Radna A. Dorawa – w dniu 24.01.22 r. Fundacja JeKo złożyła wniosek o dostępie do 

informacji publicznej, a dot. realizacji ustawy o odpadach przez firmy działające na terenie 

Parku Przemysłowego, czy w związku z tym wpłynęły jakieś informację od tych firm dot. 

tego wniosku ?  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego.  



Radny A. Michalak – zwrócił się z prośbą o przesłanie drugiej strony odcinka pocztowego 

(ksero nadania i pieczątka poczty), dot. wniosku o dostępie do informacji publicznej z dnia 

3.02.2022 r. 

Radny A. Michalak – zwrócił się z prośbą o przybliżenie sprawy pisma Radnego  

T. Szczepańskiego dot. ul. Błota od ul. Nadbornej przez ul. Wiejską, Łąkową do drogi 

wojewódzkiej nr 394, braku możliwości poruszania się ul. Błota ze względu na jej szerokość. 

Wyjaśnień udzielił Radny Tadeusz Szczepański oraz odpowiedzi udzieliła T. Substyk – 

Burmistrz Solca Kujawskiego.  

15. Zamknięcie sesji. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował Radnym, Burmistrzowi Solec Kujawskiego 

za udział w sesji i zamknął obrady sesji o godz. 15.36. 

 

Bartłomiej Czaki  

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

  

 

Przygotował(a): Katarzyna Ciudzińska 


